
Plats och tid:  Fullmäktiges sessionssal, Sturegatan 42, torsdagen den 23 maj 2024 kl 18:00-22:31, 
sammanträdet ajourneras 21:08 – 21:20. 

Ledamöter 
Per-Olof Höög (S), Mattias Danielsson (C), Hans Gustafsson (KD), Per Carlsson (S), Eva Axell (S), Anethe 
Tolfsson (S), Marie Samuelsson (S), Anders Jonsson (S), Maria Hanafi (S), Bengt-Arne Bohlin (S), Ulf 
Olsson (S), Yvonne Persson (S), Ann-Christin Ahlberg (S), Andreas Ekström (S), Ninni Dyberg (S), Emina 
Beganovic (S), Ylva Lengberg (S), Kent Hedberg (S), Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Edvin Hadziavdic 
(S), Gun-Britt Persson (S), Sören Björklund (S), Martin Neuman (S), Lena Sänd (S), Håkan Torstensson (C), 
Anna Grimmestrand (C), Helena Ruderfors (C), Gunilla Christoffersson (KD), Helena Ishizaki (KD), Niklas 
Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), Jonathan Tellbe (KD), Lisa Berglund (KD), Anna Svalander (L), 
Elsa Hjelmgren (L), Andreas Cerny (L), Johan Wikander (L), Annette Nordström (M), Jonas Garmarp (M), 
Mattias Karlsson (M), Georg Guldstrand (M), Birgitta Bergman (M), Anna Christensen (M), Lotta Löfgren 
Hjelm (M), Marie Fridén (M), Cecilie Tenfjord-Toftby (M), Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Hasse 
Ikävalko (M), Marcus Robertson (M), Björn-Ola Kronander (M), Linnea Kläth (MP), Maria Hyllstam (MP), 
Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Martin Sörbom (SD), Käthy Johansson (SD), Tomas 
Brandberg (SD), Leif Häggblom (SD), Annika Pehrsson (SD), Crister Spets (SD), Emilia Silbvers (SD), 
Sebastian Hjalmarsson (SD), Kristian Silbvers (SD), Maria Lindgren (SD), Björn Qvarnström (SD), Niklas 
Hallberg (SD), Stefan Lindborg (V), Anne Rapinoja (V), Peter Viberg (V), Lars Boström (V), Sofia 
Bryngelsson (V) och Inger Landström (V). 

I de frånvarades ställe tjänstgjorde: 
För Nicholas Gregory (S)  - Ninni Dyberg (S)
För Mohamed Kossir (S)   - Edvin Hadziavdic (S)
För Therese Björklund (S)   - Eva Axell (S)
För Håkan Eriksson (C)  - Håkan Torstensson (C)
För Lars-Gunnar Comén (M) - Annette Nordström (M)
För Elvira Löwenadler (M)  - Marcus Robertsson (M)
För Jan Nilsson (SD)  - Sebastian Hjalmarsson (SD)
För Anders Alftberg (SD)  - Niklas Hallberg (SD)
För Lennart Andreasson (V)  - Lars Boström (V)
För Kerstin Hermansson (C) - Anna Grimmestrand (C) §§ 68-72
För Lars-Eric Johansson (SD)  - Annika Pehrsson (SD) §§ 68-72
För Micael Svensson (S)  - Anethe Tolfsson (S) §§ 68-72
För Emilia Silbvers (SD)  - Annika Pehrsson (SD) §§ 90-93
För Anna Svalander (L) - Anne-Marie Ekström (L) §§ 91-93
För Annette Carlson (M)   - Lina Nilsson (M) jäv § 78
För Marie Samuelsson (S)   - Anethe Tolfsson (S) jäv § 78

Närvarande ersättare 
Maria Frankert (S), Leif Gran (S), Leif Johansson (S), Samir Karamovic (S), Teddi Gelander (S) , Emanuel 
Mäkinen (KD), Alexandra Florén (KD), Catrine Tynes Kjellbergh (L),  Anne-Marie Ekström (L), Marie 
Jöreteg (M), Anders Johansson (M), Lina Nilsson (M), Sofia Sandänger (M), Erik Johnson (MP), Ewa 
Bramstång (MP), Björn Malmquist (SD), Valter Kotsalainen (SD) och Staffan Dahlbäck (SD). 
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Lars-Erik Johansson anländer till sammanträdet kl 18:35 och intar sin plats inför behandlingen av § 73. 
 

Micael Svensson (S) anländer till sammanträdet kl 18:50 och intar sin plats inför behandlingen av § 73. 
 
Kerstin Hermansson (C) anländer till sammanträdet kl 18:50 och intar sin plats inför behandlingen av § 73. 
 

Emilia Silbvers (SD)  lämnar sammanträdet kl 21:23. Hon ersätts av Annika Pehrsson (SD) inför behandling av 
§ 90 

Anna Svalander (L) lämnar sammanträdet kl 21:29. Hon ersätts av Anne-Marie Ekström (L) inför behandling 
av § 91 

 

Övriga tjänstepersoner 
Carl Morberg, kommunsekreterare 
Malin Grahmstad,  systemförvaltare 

Justeringens plats och tid 
Stadshuset, Borås kl 11:00-11:37 

Tillkännagivande av protokoll 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 30 maj 2024 

Paragrafer § 68-93 

Underskrifter 

Ordförande _________________ 
 Per-Olof Höög (S) 

Justerare _________________ __________  
 Hans Gustafsson (KD)    Elsa Hjelmgren (L) 

Sekreterare  _________________ 
 Carl Morberg 
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§ 68  

Val av justerande ledamöter 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att jämte ordföranden justera protokollet utses Elsa Hjelmgren (L) och Hans 
Gustafsson (KD) med Christer Spets (SD) som ersättare.    
 
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens stora 
sessionssal, torsdagen den 30 maj klockan 11:00. 
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§ 69 Dnr KS 2024-003481.1.1.1 

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Till dagens sammanträde för Kommunfullmäktige har inga anmälningsärenden 
inkommit.  
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§ 70 Dnr KS 2024-003241.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entledigande och 
fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024, separat bilaga) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Niklas Ferole (KD) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i styrelsen för 
Industribyggnader i Borås AB. 

 
Sara Klasson (C) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Vård- och 
äldrenämnden. 

 
Kerstin Hermansson (C) väljs till ledamot i Vård- och äldrenämnden till och 
med den 31 december 2026. 

 
Sarah Ali (V) väljs till ledamot i Beredningen för medborgarinflytande till och 
med den 31 december 2026. 

 
Göran Swedman (SD) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
Samhällsbyggnadsnämnden. 

 
Ulf Sjösten (M) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Grundskolenämnden.  

 
Cathrine Kristoffersson (L) väljs till ersättare i Sociala omsorgsnämnden till och 
med den 31 december 2026. 

 
Andreas Cerny (L) väljs till ledamot i Arvodesdelegationen till och med den 31 
december 2026.  

 
Anna-Karin Gunnarsson (MP) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden. 

 
Imaan Muqbil (MP) väljs till ersättare i Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden till och med den 31 december 2026. 
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§ 71 Dnr KS 49038 

Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Frågorna får ställas. Svaret på frågorna läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Till dagens sammanträde har två frågor inkommit som fogas som bilagor till 
protokollet.  

2024-00381 
Fråga från Jonathan Tellbe (KD) till Kommunstyrelsens 
ordförande Ulf Olsson (S): Hur säkert är Borås? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) avger svar på Jonathan Tellbes 
(KD) fråga.  

2024-00380 
Fråga från Stefan Lindborg (V) till Kommunstyrelsens 
ordförande Ulf Olsson (S): Kollektivavtal vid upphandlingar 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) avger svar på Stefan Lindborgs 
(V) fråga. 
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§ 72 Dnr KS 2024-002471.1.1.1 

Svar på Interpellation från Andreas Exner (SD) till 
Kulturnämndens ordförande Viktor Åberg (S): 
Kulturpolitisk styrning i Borås  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 50, B 1836)  

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämndens ordförande Viktor Åberg (S) har avgivit svar på rubricerad 
interpellation. 
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§ 73 Dnr KS 2024-002681.1.1.1 

Redovisning av partistöd och utbildningsbidrag för 
Centerpartiet i Borås  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 51, B 1838)  

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunalt partistöd 2024 till Centerpartiet i Borås kan utbetalas. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-29 § 140 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunalt partistöd 2024 till Centerpartiet i Borås kan utbetalas. 

Sammanfattning av ärendet 
Det lokala partistödet i Borås Stad utgår till politiska partier som är 
representerade i fullmäktige i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap. 29 § 
andra stycket kommunallagen. Ett parti är representerat om det har fått mandat 
i fullmäktige för vilket en vald ledamot är fastställd enligt 14 kap. vallagen 
(2005:837). 
Utbildningsstödet avser att ersätta kostnader för kurser som till övervägande del 
behandlar frågor inom dennes kommunala verksamhetsområde. 
En skriftlig redovisning för perioden 1 januari – 31 december som visar att 
partistödet har använts för det ändamål som anges i 4 kap. 29 § första stycket 
kommunallagen, dvs. för att stärka partiets ställning i den lokala demokratin. 
Centerpartiet i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet samt 
utbildningsbidraget 2023 har använts. Till redovisningen finns en 
granskningsrapport bifogad.  
För utbildningsstödet har Centerpartiet i Borås redovisat kostnader för 
perioden 2022-2023 på 88 996 kronor och erhållit utbildningsstöd om 272 033 
kronor som utbetalats i förskott. Det ger en skuld till Borås Stad fram till 
redovisning 2023 på 183 037 kronor. 

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd och utbildningsbidrag för Centerpartiet 
i Borås 
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§ 74 Dnr KS 2024-002951.1.2.1 

Kommunens statistikverksamhet  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 51, B 1855)  

Kommunfullmäktiges beslut 
I Kommunstyrelsens reglemente läggs följande uppgift till under § 3 – Hantera 
kommunens statistik. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-05-13 § 154 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
I Kommunstyrelsens reglemente läggs följande uppgift till under § 3 – Hantera 
kommunens statistik. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad kan beställa statistik från Statistiska centralbyrån som är ogranskat 
ur sekretessynpunkt. Detta har Borås Stad gjort i många år, och har en 
tjänsteperson som är särskild utsedd till att göra beställningarna och ta emot 
statistiken. Vid beställning tar kommunen på sig ett ansvar att 
röjandekontrollera uppgifterna innan de redovisas. Kommunen ska se till att 
inte uppgifter om enskilda personer eller företag ska gå att utläsa ur redovisad 
statistik eller statistiska material. Risk för röjande finns när det är endast en eller 
några få observationer. Statistik får bara publiceras eller levereras om den har 
gått igenom en skadeprövning och vid behov skyddats mot röjande. 
SCB har meddelat att om inte Borås Stad kan uppvisa en särskild verksamhet 
för statistikverksamheten som kan omhänderta ogranskat material och bevarar 
sekretessen så får inte Borås Stad beställa statistik från SCB från och med 14 
juni 2024. 
 
I instruktionen för försäkran avseende verksamhet som avses i offentlighets -
och sekretesslagen 24 kap 8 § anger SCB  
”För att ni skall kunna få tillgång till statistiskt material som inte är 
sekretessgranskat bör uppgifterna även hos kommunen omfattas av 
statistiksekretessen.” och vidare att  ”Sådan verksamhet kan t.ex. anses föreligga 
om den nämnd som skall ansvara för databasen uttryckligen enligt reglemente 
eller motsvarande har ansvaret för kommunens statistik. Ansvaret kan framgå 
också av befattningsbeskrivning.” För att förtydliga vilken nämnd som har 
ansvaret föreslår Kommunstyrelsen Kommunfullmäktige att Kommunstyrelsen 
får uppgiften, då nämnden har ett kommunövergripande ansvar.  

Beslutsunderlag 
1. Förlag till Kommunstyrelsens reglemente 
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§ 75 Dnr KS 2024-000991.2.2.1 

Revidering av Borås Stads Riktlinjer för 
trädvårdsarbetet  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 53, B 1871) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Att anta Borås Stads riktlinjer för trädvårdsarbetet. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte Blomqvist 
(SD), Martin Sörbom (SD), Käthy Johansson (SD), Tomas Brandberg (SD), 
Leif Häggblom (SD), Lars-Erik Johansson (SD), Crister Spets (SD), Emilia 
Silbvers (SD), Sebastian Hjalmarsson (SD), Kristian Silbvers (SD), Maria 
Lindgren (SD), Björn Qvarnström (SD) och Niklas Hallberg (SD) till förmån 
för reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-15 § 125 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta:  
Att anta Borås Stads riktlinjer för trädvårdsarbetet. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Att anta Borås Stads riktlinjer för trädvårdsarbetet, med följande 
förändringar. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Riktlinjer för trädvårdsarbetet behöver uppdateras då fyra år gått sedan 
antagande.  Dokumentet har reviderats med några mindre justeringar av 
exempel på träd. 
Därtill har det förtydligats vilka globala mål inom Agenda 2030 som 
dokumentet svarar emot. 
Följande globala mål kommer riktlinjen att bidra till: 
* 11. Hållbara städer och samhällen 
* 13. Bekämpa klimatförändringar 
* 15. Ekosystem och biologisk mångfald 
Tekniska nämnden beslutade 24 januari att godkänna revideringarna och skicka 
vidare riktlinjerna för antagande. Efter detta har redaktionella justeringar gjorts 
för att ange korrekt namn på berörda bolag. 
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Riktlinjerna togs fram 2020 efter att Kommunfullmäktige bifallit Marie Fridéns 
(M) motion: TRÄD i en vacker stad. Inför antagande skickades då riktlinjerna 
på remiss till berörda nämnder och bolag. Då den aktuella revideringen endast 
handlar om mindre justeringar har dokumentet inte skickats på remiss denna 
gång. 

Beslutsunderlag 
1. Riktlinjer för trädvårdsarbetet 2024-03-13 
2. Tekniska nämndens beslut 2024-01-24 

Yrkanden 
Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Marie Fridén (M), Linnea Kläth (MP) och Håkan Torstensson (C) yrkar bifall 
till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 76 Dnr KS 2024-002343.5.6.0 

Samverkansavtal om naturbruksutbildning  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 54, B 1883) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att godkänna Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds rekommendation 
om att underteckna naturbruksavtal för perioden 2025 2028, där utredning om 
ny modell för avtalet ingår. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-15 § 122 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att godkänna Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds rekommendation 
om att underteckna naturbruksavtal för perioden 2025 2028, där utredning om 
ny modell för avtalet ingår. 

Sammanfattning av ärendet 
Samverkansavtalet mellan Västra Götalandsregionen (VGR) och länets 49 
kommuner om att regionen bedriver naturbruksutbildning på gymnasienivå på 
kommunernas uppdrag har funnits sedan VGRs bildande 1999. I avtalet ingår 
en skatteväxling som innebär att kommunen skatteväxlat över 50 % av 
kostnaden för gymnasieelever till regionen. Avtalet har regelbundet setts över, 
uppdaterats och undertecknats för en ny period. Det avtal som skulle gälla från 
1 januari 2023 och fyra år framåt godkändes inte av en kommun. Därmed föll 
avtalet eftersom det måste undertecknas av samtliga kommuner för att gälla. 
VGR och kommunerna beslutade att ett tillfälligt avtal skulle upprättas för 2023 
för att parterna skulle få tid att utarbeta ett nytt långsiktigt avtal. Det tillfälliga 
avtalet förlängdes för att även gälla 2024. Under 2023 pågick en politisk dialog 
mellan kommunerna och VGR om utformningen av ett nytt avtal. Syftet med 
dialogen som ägt rum i en politisk arbetsgrupp med representanter från VGR 
och kommunerna har varit att få samsyn mellan parterna om en väg framåt 
rörande samverkan kring naturbruksutbildning. Dialogen har baserats på 
underlag om avtalets bakgrund, syfte, hur det har fungerat och vilka 
ekonomiska effekter det haft på den kommunala ekonomin. Med utgångspunkt 
från slutsatser av den fördjupade kunskapen föreslår den politiska 
arbetsgruppen att parterna fattar beslut om ett nytt avtal som också inkluderar 
en utredning om en långsiktigt hållbar samverkansmodell. Det nya avtalet gäller 
perioden 2025-01-01 2028-12-31. När utredningen är genomförd och eventuellt 
beslut fattats om ny samverkansmodell och nytt avtal kan detta träda i kraft och 
ersätta befintligt avtal. Det innebär att det nya avtalet kan träda i kraft före 
2028-12-31. 
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Beslutsunderlag 
1. Underlag från Boråsregionen angående vidare hantering av samverksavtal, 

2024-03-12 
2. Rättelse av Samverkansavtalet om naturbruksbruksutbildning mellan VGR 

och kommunerna i VG 2025 – 2028 
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§ 77 Dnr KS 2024-002023.2.1.0 

Revidering av taxa för offentlig kontroll enligt lagen om 
foder och animaliska biprodukter  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 55, B 1903) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att godkänna och fastställa reviderad taxa för offentlig kontroll enligt lagen om 
foder och animaliska biprodukter. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-15 § 120 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att godkänna och fastställa reviderad taxa för offentlig kontroll enligt lagen om 
foder och animaliska biprodukter. 

Sammanfattning av ärendet 
Den1 januari 2022 trädde en ändring i förordningen (2006:1165) om avgifter 
för offentlig kontroll av foder och animaliska biprodukter i kraft vilket innebar 
att en ny paragraf infördes. Denna paragraf, 8§, angav att i de fall där kontrollen 
utförs på sådan verksamhet som efterhandsdebiteras enligt förordningen 
(2021:176) om avgifter för offentlig kontroll av livsmedel och vissa 
jordbruksprodukter så skall kontrollmyndigheten även efterhandsdebitera 
kontroll enligt lagen om foder och animaliska biprodukter. 
Enligt den nu gällande taxan för offentlig kontroll och annan offentlig 
verksamhet inom livsmedelslagstiftningsområdet ska livsmedelskontroll 
efterhandsdebiteras. I och med det behöver taxan för offentlig kontroll enligt 
lagen om foder och animaliska biprodukter ändras för att anpassas till det nya 
regelverket. 
 
Även vissa andra förändringar av taxan föreslås. Taxans upplägg och språk har 
setts över för att bättre harmonisera med övriga taxor. 
Förvaltningen föreslår att den nya taxan ska gälla från 1 april 2024. I förslaget 
har förvaltningen tagit i beaktande att debitering med stöd av taxan kommer att 
ske efter utförd kontroll. 

Beslutsunderlag 
1. Miljö- och konsumentnämndens beslut om revidering av Taxa för offentlig 
kontroll enligt lagen om foder och animaliska biprodukter med bilagor, 2024-
01-25 
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§ 78 Dnr KS 2024-002031.1.2.25 

Årsredovisning 2023 för Sjuhärads 
samordningsförbund  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 56, B 1917) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar för sin del styrelsen för Sjuhärads 
samordningsförbund ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Jäv  
På grund av jäv deltar inte Annette Carlson (M) och Marie Samuelsson (S) i 
handläggning och beslut i detta ärende.  

För Annette Carlson (M) tjänstgör Lina Nilsson (M). 
För Marie Samuelsson (S) tjänstgör Anethe Tolfsson (S)  

Kommunstyrelsens beslut 2024-04-15 § 120 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktige 
beslutar för sin del styrelsen för Sjuhärads samordningsförbund ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2023. 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Annette Carlson (M) i handläggning och beslut i 
detta ärende. För Annette Carlson (M) tjänstgör Hasse Ikävalko (M). 

Sammanfattning av ärendet 
Förbundsstyrelsen har fastställt årsredovisning 2023 för Sjuhärads 
samordningsförbund och revisorerna har tillstyrkt att styrelsens ledamöter 
beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
Resultatet för 2023 är ett negativt resultat på -805 tkr och det egna kapitalet 
uppgår på balansdagen till 3 038 tkr. Resultatet var i linje med antagen budget 
och styrelsen har bedömt ett långsiktigt behov av eget kapital på minst 2 mnkr 
för att bedriva sin verksamhet. 
Samordningsförbundets medlemmar ska var för sig pröva om styrelsen ska 
beviljas ansvarsfrihet. 

Beslutsunderlag 
1. Årsredovisning 2023 för Sjuhärads samordningsförbund 
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§ 79 Dnr KS 2023-008711.1.1.25 

Utredning om avgifter för bostad med särskild service 
enligt SoL 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 57, B 1966) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 38 röster mot 35: 
Uppdatera Taxa för vård och omsorg om äldre och funktionsnedsättning enligt 
Sociala omsorgsnämndens beslut om avgifter för bostad med särskild service 
enligt SoL. 

Rerservation 
Mot beslutet reserverar sig Hans Gustafsson (KD), Gunilla Christoffersson 
(KD), Helena Ishizaki (KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), 
Jonathan Tellbe (KD), Lisa Berglund (KD Annette Nordström (M), Jonas 
Garmarp (M), Mattias Karlsson (M), Georg Guldstrand (M), Birgitta Bergman 
(M), Anna Christensen (M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Marie Fridén (M), Cecilie 
Tenfjord-Toftby (M), Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Hasse Ikävalko 
(M), Marcus Robertson (M), Björn-Ola Kronander (M), Andreas Exner (SD), 
Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Martin Sörbom (SD), Käthy Johansson (SD), 
Tomas Brandberg (SD), Leif Häggblom (SD), Lars-Erik Johansson (SD), 
Crister Spets (SD), Emilia Silbvers (SD), Sebastian Hjalmarsson (SD), Kristian 
Silbvers (SD), Maria Lindgren (SD), Björn Qvarnström (SD) och Niklas 
Hallberg (SD) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-04-15 § 120 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Uppdatera Taxa för vård och omsorg om äldre och funktionsnedsättning enligt 
Sociala omsorgsnämndens beslut om avgifter för bostad med särskild service 
enligt SoL. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD)  till förmån för sitt yrkande att uppdatera Taxa för vård och 
omsorg om äldre och funktionsnedsättning enligt Sociala omsorgsnämndens 
beslut om avgifter för bostad med särskild service enligt SoL, med ändringen att 
trygghetslarmen ska vara avgiftsfria. 

Sammanfattning av ärendet 
Sociala omsorgsnämnden beslutade 2023-06-12 att inte införa en avgift för 
service-och omvårdnadsinsatser för bostad med särskild service enligt SoL. 
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Sociala omsorgsnämnden vill tydliggöra att beslutet innebär att avgift inte heller 
tas ut för hemsjukvård. Det beror på den negativa påverkan på brukarnas 
ekonomi och att intäkten för nämnden blir så pass liten. Däremot beslutades att 
en avgift tas ut för trygghetslarm enligt vad som framgår av Taxa för vård och 
omsorg om äldre och personer med funktionsnedsättning. 

Beslutsunderlag 
1. Sociala omsorgsnämndens beslut 2023-12-11 

Yrkanden 
Niklas Arvidsson (KD) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen.  
 
Ylva Lengberg (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.  
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs.  
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt reservationen i Kommunstyrelsen.”  
 
Omröstningsresultat  
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 1. 
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§ 80 Dnr KS 2024-000831.4.2.1 

Redovisning av Boråsförslaget 2024  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 58, B 1980) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisning av Boråsförslag för perioden 2023-08-15 till 2024-02-15 läggs till 
handlingarna. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-15 § 120 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Redovisning av Boråsförslag för perioden 2023-08-15 till 2024-02-15 läggs till 
handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Beredningen för medborgarinflytande beslutade i juni 2022 att testa en ny 
modell för medborgarinflytande, Boråsförslaget. Beredningsgruppen ville skapa 
en enkel lösning som var enklare än e-petitioner men också mer lik renodlade 
Medborgarförslag enligt Kommunallagen för att få upp förslagen på politisk 
nivå i nämnderna. 
 
Alla som bor, verkar och möts i Borås eller på annat sätt är engagerade i stadens 
frågor är välkomna att lämna Boråsförslag. Det finns inga åldersgränser, alla kan 
komma med förslag och alla kan rösta på andras förslag. Du lämnar en röst per 
förslag och kan rösta på flera olika förslag. Boråsförslagen finns publicerade i 
90 dagar och de som fått minst 100 röster kommer att tas upp och behandlas av 
politikerna i den nämnd som ansvarar för frågan. Det finns inget krav för 
legitimering för att delta, varken när du lämnar ett förslag eller när du röstar på 
andras förslag. 
 
Från och med den 2023-06-21 behöver varje Boråsförslag få minst 150 röster 
istället för 100 röster för att kunna skickas vidare till berörd nämnd. 
Boråsförslag som skickats in före den 2023-06-21 behöver endast 100 röster för 
att bli vidareskickade till nämnd. 

Beslutsunderlag 
1. Redovisning från Tekniska nämnden 2023-08-15 – 2024-02-15 
2. Redovisning från Kommunstyrelsen och Samhällsbyggnadsnämnden 2023-

08-15 – 2024-02-15 
3. Redovisning från Borås Energi och Miljö AB och AB Bostäder i Borås 

2023-08-15 – 2024-02-15 
4. Redovisning från Fritids- och folkhälsonämnden 2023-08-15 – 2024-02-15 
5. Bilagorna: 1-16 
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§ 81 Dnr KS 2023-003171.1.2.1 

Program för nationella minoriteter 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 59, B 2066)  

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 38 röster mot 35: 
Att anta Borås Stads Program för nationella minoriteter. 

Rerservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte Blomqvist 
(SD), Martin Sörbom (SD), Käthy Johansson (SD), Tomas Brandberg (SD), 
Leif Häggblom (SD), Lars-Erik Johansson (SD), Crister Spets (SD), Emilia 
Silbvers (SD), Sebastian Hjalmarsson (SD), Kristian Silbvers (SD), Maria 
Lindgren (SD), Björn Qvarnström (SD) och Niklas Hallberg (SD) till förmån 
för reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Vidare reserverar sig Hans Gustafsson (KD), Gunilla Christoffersson (KD), 
Helena Ishizaki (KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), Jonathan 
Tellbe (KD), Lisa Berglund (KD, Annette Nordström (M), Jonas Garmarp (M), 
Mattias Karlsson (M), Georg Guldstrand (M), Birgitta Bergman (M), Anna 
Christensen (M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Marie Fridén (M), Cecilie Tenfjord-
Toftby (M), Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Hasse Ikävalko (M), 
Marcus Robertson (M) och Björn-Ola Kronander (M) mot beslutet.  
 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-18 § 99 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta:  
Att anta Borås Stads Program för nationella minoriteter. 

Reservation 

Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Hasse Ikävalko (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) till förmån för Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) 
yrkande att anta Borås Stads Program för nationella minoriteter, med tillägg. 

Sammanfattning av ärendet 
Det reviderade programmet omfattar alla Borås Stads nämnder och bolag vilket 
är en förstärkning. Vidare betonas vikten av att systematisera arbetet kring 
nationella minoriteter genom att till exempel använda redan befintliga nyckeltal. 

Det finns nu också en koppling till det rättighetsbaserade arbetssättet som 
beskrivs i Program för mänskliga rättigheter på lokal nivå. Dessutom har 
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medborgares inflytande och delaktighet fått ta en större plats, vilket är i enlighet 
med antagna Riktlinjer för delaktighet och inflytande för medborgare.  

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta att anta Borås Stads 
Program för nationella minoriteter. 

Beslutsunderlag 
1. Arbetslivsnämnden beslut 2023-11-28 (nr. 50) 

2. Bilaga Remissammanställning Program för nationella minoriteter  

Yrkanden 
Andreas Exner (SD) och Annette Carlson (M) yrkar bifall till reservationen i 
Kommunstyrelsen. 
 
Per Carlsson (S) och Ylva Lengberg (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs.  
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt reservationen i Kommunstyrelsen.” 
 
Omröstningsresultat  
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 2. 
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§ 82 Dnr KS 2023-000693.7.2.25 

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda 
gynnande biståndsbeslut år 2023 kvartal 4 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 60, B 2087) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-15 § 116 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M),  Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för sitt yrkande att 
Rapporterna läggs till handlingarna. Kommunstyrelsen uppdras att kalla 
presidierna i Vård- och äldrenämnden, Sociala omsorgsnämnden och 
Lokalförsörjningsnämnden till ett kommande sammanträde med 
Kommunstyrelsen, för att redovisa hur nämnderna planerar för att det framtida 
platsbehovet kan mötas. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt socialtjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut.  
 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen 
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Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 

§ SoL t.o.m. den 31 december 2023 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § 

LSS t.o.m. den 31 december 2023 
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§ 83 Dnr KS 2024-002811.2.2.2 

Reglementesändring för uppdrag att samordna initiera 
upphandling av och avtala om all tele-och 
datakommunikation 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 61, B 2110)  

Kommunfullmäktiges beslut 
Uppdraget samordna initiera upphandling av och avtala om all 
datakommunikation stryks från Lokalförsörjningsnämndens reglemente. 
Uppdraget samordna initiera upphandling av och avtala om all tele-och 
datakommunikation läggs till under § 2 i Servicenämndens reglemente. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-29 § 138 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Uppdraget samordna initiera upphandling av och avtala om all 
datakommunikation stryks från Lokalförsörjningsnämndens reglemente. 
 
Uppdraget samordna initiera upphandling av och avtala om all tele-och 
datakommunikation läggs till under § 2 i Servicenämndens reglemente.  
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-04-27 att överföra uppdraget ”samordna, 
initiera upphandling av och avtala om all tele- och datakommunikation” till 
Lokalförsörjningsnämnden från Kommunstyrelsen.  
Anledningen till att Lokalförsörjningsnämnden fick uppdraget var att 
Lokalförsörjningsförvaltningen hade kontakt med förvaltningarna, initierade 
nya kommunikationsprojekt och gav Dataservice (Servicekontoret) i uppdrag 
att lösa själva uppkopplingen.  
Resonemanget var att Lokalförsörjningsförvaltningen hade bäst överblick över 
vilka projekt som var aktuella och vilka som var på gång och var den part som 
var bäst lämpad att upphandla datakommunikationen. 
Det har visat sig att uppdraget var mer komplext då den även omfattade 
ansvaret för operatörstjänster av både mobil- samt fast telefoni.  
Lokalförsörjningsförvaltningen har därför haft en dialog med Servicekontoret 
om att de ska ta över uppdraget. Detta har Servicekontoret ställt sig positiv till.  
Hanteringen av drift, teknik samt IT-säkerhet gällande Borås Stads 
datakommunikation, mobil- samt fasttelefoni hanteras av Servicenämnden. 
Därav föreslås att reglementet ändras så att ansvaret för ”samordna, initiera 
upphandling av och avtala om all tele- och datakommunikation” går över till 
Servicenämnden från Lokalförsörjningsnämnden. Detta skapar en 
sammanhållen hantering inom området. 
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§ 84 Dnr KS 2024-002392.4.2.2 

Ansökan om utökad limit - Borås Energi och Miljö AB  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 62, B 2112) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2024 ha rätt att nyupplåna, dvs öka 
kommunens skulder under 2024, för förmedling till kommunens bolag med 
totalt 1 100 000 000 kronor.  
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att utöka kreditlimiten avseende år 
2024 för Borås Energi och Miljö AB med 500 000 000 kronor. 
Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del att uppdra åt 
Stadsledningskansliet att genomföra en riskbedömning av Borås Energi och 
Miljö ABs finansiella ställning. 

Protokollsanteckning 
Kristdemokraterna lämmar in en anteckning till protokollet, se bilaga.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-15 § 117 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2024 ha rätt att nyupplåna, dvs öka 
kommunens skulder under 2024, för förmedling till kommunens bolag med 
totalt 1 100 000 000 kronor.  
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att utöka kreditlimiten avseende år 
2024 för Borås Energi och Miljö AB med 500 000 000 kronor. 
Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del att uppdra åt 
Stadsledningskansliet att genomföra en riskbedömning av Borås Energi och 
Miljö ABs finansiella ställning. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har inkommit med en ansökan om utökad limit 
motsvarande 500 miljoner kronor för 2024. De ekonomiska förutsättningarna 
för bolaget har förändrats sedan bolagets budget fastställdes. Under senare 
delen av 2023 utnyttjades mer likvida medel än vad som förväntats och på 
grund av ytterligare ökade bränslepriser och lägre elpriser kommer bolagets 
resultatnivå att bli sämre och bolaget får därmed en lägre självfinansieringsgrad. 
Det gör att nuvarande limit för likviditeten behöver utökas.  
 
Kommunstyrelsen beslutar normalt om bolagens finansiering i samband med 
godkännande av bolagets budget, men då befintlig limit inte är tillräcklig 
behöver separat beslut om utökad limitgräns för år 2024 fattas. För att ge 
bolaget nödvändig rörelsekredit fram till att Kommunstyrelsen godkänner 
budget och finansiering för 2025 föreslås en ökad limit på 500 000 000 kronor, 
vilket innebär en total limit på 4 980 333 000 kronor. 
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Den utökade kreditlimiten för Borås Energi och Miljö AB innebär att den totala 
låneramen för Borås Stad behöver utökas. Kommunfullmäktige har i samband 
med Budget 2024 beslutat att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2024 ha 
rätt att nyupplåna, dvs öka kommunens skulder under 2024, för förmedling till 
kommunens bolag med totalt 600 000 000 kronor. Med anledning av 
förändrade förutsättningar för Borås Energi och Miljö AB behöver den totala 
nyupplåningen för bolagen att uppgå till 1 100 000 000 kronor för 2025. 
 
Kommunstyrelsen är bekymrad över att behovet av en utökad limit föreligger. 
Kommunstyrelsen beslutar därför för egen del att uppdra åt 
Stadsledningskansliet att göra en riskbedömning av Borås Energi och Miljö ABs 
finansiella ställning. 

Beslutsunderlag 
1. Ansökan om utökad limit, Borås Energi och Miljö AB, 2024-03-15 
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§ 85 Dnr KS 2023-003511.2.2.0 

Revidera Borås Stads kostpolicy  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 63, B 2121) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 38 röster mot 35: 
Att tillstyrka Borås Stads kostpolicy. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Hans Gustafsson (KD), Gunilla Christoffersson 
(KD), Helena Ishizaki (KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), 
Jonathan Tellbe (KD), Lisa Berglund (KD Annette Nordström (M), Jonas 
Garmarp (M), Mattias Karlsson (M), Georg Guldstrand (M), Birgitta Bergman 
(M), Anna Christensen (M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Marie Fridén (M), Cecilie 
Tenfjord-Toftby (M), Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Hasse Ikävalko 
(M), Marcus Robertson (M), Björn-Ola Kronander (M), Andreas Exner (SD), 
Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Martin Sörbom (SD), Käthy Johansson (SD), 
Tomas Brandberg (SD), Leif Häggblom (SD), Lars-Erik Johansson (SD), 
Crister Spets (SD), Emilia Silbvers (SD), Sebastian Hjalmarsson (SD), Kristian 
Silbvers (SD), Maria Lindgren (SD), Björn Qvarnström (SD) och Niklas 
Hallberg (SD) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-29 § 141 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta:  
Att tillstyrka Borås Stads kostpolicy.  
 
Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Hasse Ikävalko (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Martin 
Sörbom (SD) till förmån för sitt yrkande att tillstyrka Borås Stads kostpolicy 
med justering. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stads kostpolicy dels tydliggör stadens intentioner vad gäller mat, dels 
förenkla arbetet vad gäller styrning, ledning och utveckling inom vad som gäller 
måltider. Kostpolicyn omhändertar olika områden i Borås Stads miljöprogram 
samt regeringens livsmedelsstrategi där inriktningen är att mer mat bör 
produceras i Sverige.  
All livsmedelsproduktion – konventionell respektive ekologisk samt lokala och 
närproducerade livsmedel – behöver öka. Samtidigt ska relevanta nationella 
miljömål nås i syfte att skapa tillväxt och sysselsättning som bidrar till hållbar 
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utveckling i hela landet. En ökad livsmedelsproduktion skulle kunna bidra till en 
ökad självförsörjningsgrad och därmed minska sårbarheten i livsmedelskedjan.  
Borås Stad beslutade 2018 om definitionen att närproducerat gäller inom en 15 
mils radie. Förslaget till ny kostpolicy innebär att definitionen fastslås till 
”livsmedel som producerats, förädlats och distribuerats till Borås Stad inom en 
radie på 15 mil från Borås tätort”.  
 
Utifrån lag om offentlig upphandling (LOU) är det inte tillåtet att kravställa att 
livsmedel ska vara tillverkade, framställda eller förädlade inom 15 mils radie 
från Borås. Av befintligt ramavtal framgår att förändringar kan komma att ske 
under ramavtalstiden utifrån politiska beslut, verksamhetsförändringar med 
mera som kan påverka behovet och volymerna. 
Inköp av livsmedel upp till direktupphandlingsgränsen kommer att göras under 
avtalsperioden för att stödja mindre livsmedelsproducenter i regionen. Detta 
kan gälla om det finns begränsade livsmedelsbehov som inte omfattas av 
befintliga ramavtal och värdet understiger 700 tkr. Därmed underlättas för 
lokala näringsidkare att teckna avtal med Borås Stad.  Motionen har skickats på 
remiss. 

Beslutsunderlag 
1. Remissvar från Samhällsbyggnadsnämnden: Borås Stads kostpolicy.  
2. Remissvar från Valnämnden: Borås Stads kostpolicy.  
3. Remissvar från Överförmyndarnämnden: Borås Stads kostpolicy 
4. Remissvar från Miljö- och konsumentnämnden: Borås Stads Kostpolicy  
5. Remissvar från Tekniska nämnden: Borås Stads Kostpolicy  
6. Remissvar från Servicenämndens: Borås Stads Kostpolicy.  
7. Remissvar från Sociala omsorgsnämnden: Revidering av kostpolicy.  
8. Remissvar från Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden: Revidering av 

kostpolicy.  
9. Remissvar från Individ- och familjeomsorgsnämnden: Revidering av 

kostpolicy. 
10. Remissvar från Lokalförsöjningsnämnden: Revidering av kostpolicy.  
11. Remissvar från Vård- och äldrenämnden: Revidering av kostpolicy.  
12. Remissvar från Arbetslivsnämnden: Revidera Borås Stads kostpolicy. 
13. Remissvar från Förskolenämnden: Revidera Borås Stads kostpolicy.  
14. Remissvar från Grundskolenämnden: Revidera Borås Stads kostpolicy.  
15. Remissvar från Kulturnämndens beslut: Revidera Borås Stads kostpolicy.  
16. Remisssvar från Fritids och folkhälsonämnden: Revidera Borås Stads 

Kostpolicy.  
17. Remiss – kostpolicy 2023 

 
Yrkanden 
Linnea Kläth (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Andreas Exner (SD) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
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Propositionsordning  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs.  
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt reservationen i Kommunstyrelsen.” 
 
Omröstningsresultat  
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 3. 
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§ 86 Dnr KS 2017-00271059 

Upphandlingsverksamhetens prissättning 
(Budgetuppdrag 2017)  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 64, B 2199) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att fördelningsnyckeln för Koncerninköps tre förvaltningsabonnemang 
fastställs enligt följande:  
* 20 % antal transaktioner 
* 20 % externa kundfakturor 
* 20 % budget 
* 20 % omsättning 
* 10 % antal användare 
* 10 % antal leverantörs fakturor 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-29 § 142 
Kommunstyrelsen förslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att fördelningsnyckeln för Koncerninköps tre förvaltningsabonnemang 
fastställs enligt följande:  
* 20 % antal transaktioner 
* 20 % externa kundfakturor 
* 20 % budget 
* 20 % omsättning 
* 10 % antal användare 
* 10 % antal leverantörs fakturor 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har fått två budgetuppdrag om att se över Koncerninköps 
finansiering. Koncerninköps finansiering består i nuläget att flera delar. 
Verksamheten finansieras genom ramfinansiering, timdebitering från 
genomförda uppdrag, förvaltnings- och bolagsabonnemang samt provision från 
leverantörerna. Inom ramen för budgetuppdragen har Koncerninköps 
finansiering setts över och under åren justerats. 
De synpunkter som framför allt har framförts från Borås Stads nämnder och 
bolag gäller förvaltningsabonnemangen och provisionen för finansiering av den 
samordnade varudistributionen.  
Provisionen för den samordnade varudistributionen förändrades från och med 
2023, och större delen av kostnaderna för detta hanteras numera genom 
ramfinansiering. När det gäller förvaltningsabonnemanget har synpunkterna 
främst gällt den fördelningsnyckel som används. Några av nämnderna har 
anmärkt att fördelningsnyckeln inte är baserad på data som är relevanta för 
Koncerninköps verksamhet samt att den ger en felaktig fördelning av 
förvaltningsabonnemanget. Utifrån synpunkterna har Koncerninköp sett över 
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flera olika förslag till en ny fördelningsnyckel och kommit fram till den 
nuvarande fördelningsnyckeln ger det mest rättvisande resultatet. 
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§ 87 Dnr KS 2024-002622.6.4.0 

Nyförhyrning för Bergslenagymnasiet och Gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 65, B 2203) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Nyförhyrning för Bergslenagymnasiet med ett hyresavtal på 15 år samt ökad yta 
2 895 kvm. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-29 § 143 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Nyförhyrning för Bergslenagymnasiet med ett hyresavtal på 15 år samt ökad yta 
2 895 kvm. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har sedan 2011 ett hyresavtal för fastigheten Guldbaggen 1 med 
adressen Bergslenagatan 4. Hyresvärd är Cernera Fastigheter AB. I lokalerna 
bedrivs det verksamhet som idag går under benämningen anpassad 
gymnasieskola. Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen skickade i april 
2023 en framställan med önskemål om att teckna ett längre hyresavtal för 
Bergslenagymnasiet på Bergslenagatan 4 och i samband med detta göra en rad 
anpassningar och en allmän upprustning av lokalerna. Denna framställan 
kompletterades sedan med ytterligare en framställan med anledning av att 
prognoserna visar på en ökning av elevantalet. Därmed önskar Gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen utöka förhyrningen med den yta som är ledig på 
plan 1 (Elons tidigare lokaler). Detta skulle innebära att Gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen hyr hela huset. Ytan i nuvarande förhyrning är 1 
914 kvadratmeter (plan -1 (0), plan 2, plan 3 och plan 4) ytan på föreslagen 
nyförhyrning är 2 895 kvadratmeter och innefattar samtliga våningsplan i 
byggnaden. Årshyra: 4 530 675 kr samt en avtalstid på 15 år. 

Beslutsunderlag 
1. Karta 
2. Fasadbild 
3. Framställan 
4. Tillägg framställan 
5. Summering hyresavtal 
6. Ritningar 
 
Yrkande 
Anna Svalander (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 88 Dnr KS 2024-001892.10.2.0 

Tillägg till taxan om enpersonfordon  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 66, B 2240) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Följande tillägg görs i taxan för Friflytande mobilitetstjänser som ingår i Taxa 
för upplåtelse av gatuplatser och torgplatser 
”Taxan kan frångås vid upphandling enligt LUK för friflytande 
mobilitetstjänster. Taxan skall inte tillämpas för fordon som tillhandahålls av 
företag som har koncession på att tillhandahålla sådana tjänster efter 
upphandling på det antal fordon koncessionen omfattar”. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-05-13 § 173 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Följande tillägg görs i taxan för Friflytande mobilitetstjänser som ingår i Taxa 
för upplåtelse av gatuplatser och torgplatser 
”Taxan kan frångås vid upphandling enligt LUK för friflytande 
mobilitetstjänster. Taxan skall inte tillämpas för fordon som tillhandahålls av 
företag som har koncession på att tillhandahålla sådana tjänster efter 
upphandling på det antal fordon koncessionen omfattar”. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade att fastställa Tekniska nämndens taxor och 
avgifter den 22 november 2023. Tekniska nämnden begär nu om ett tillägg till 
taxan om enpersonsfordon. Principen för en koncessionsupphandling är att 
respektive part står för sina kostnader. I detta fallet ska vinnande leverantör 
även stå för elsparkcykelställ eller likande nyttigheter. För det fall det finns en 
taxa begränsas möjligheten att få en bra och affärsmässig överenskommelse 
med leverantörerna då delar av kostnaderna för nyttigheterna istället går till att 
betala för taxa. Kravet på taxan bör därför kunna frångås genom upphandling 
för att genom avtal kunna reglera hanteringen. Däremot ska taxan finnas kvar 
där inget avtal föreligger. Tillägget som nämnden begär att lägga till är ’’ Taxan 
kan frångås vid upphandling enligt LUK (Lagen om upphandling av 
koncessioner) för friflytande mobilitetstjänster. Taxan skall inte tillämpas för 
fordon som tillhandahålls av företag som har koncession på att tillhandahålla 
sådana tjänster efter upphandling på det antal fordon koncessionen omfattar ’’ 
för friflytande mobilitetstjänster. 
 

Beslutsunderlag 
1. KF-skrivelse 
2. Tekniska nämndens förslag 
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§ 89 Dnr KS 2024-002753.3.6.1 

Anslagsframställan avseende ombyggnation av Nybron  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 67, B 2251) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 46 röster mot 27:  
Att återremittera ärendet för att kompletteras. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-05-13 § 174 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Totalbudgeten för projektet ”Ombyggnation av Nybron” utökas till 107,0 mnkr 
varav 14,0 mnkr avser ingående driftkostnader och kommer att avskrivas i 
Tekniska nämndens bokslut. 
För 2024 beviljas Tekniska nämnden ett anslag på 26,0 mnkr varav 9,0 mnkr 
avser i projektet ingående driftkostnader. 

Sammanfattning av ärendet 
Tekniska nämnden begär att totalbudgeten för projektet ”Ombyggnation av 
Nybron” utökas till totalt 107,0 mnkr och att ingående driftkostnader i 
projektet beräknat till sammanlagt 14,0 mnkr avskrivs i nämndens resultat i 
samband med bokslut. I kommunfullmäktiges investeringsplan 2024-2026 finns 
80,0 mnkr avsatt för projektet. 
Nämnden beskriver att befintlig Nybro över Viskan består av en äldre bro från 
omkring 1900 som byggts på under 1990-talet för att skapa plats för gång- och 
cykelbanor. Bärigheten för de senare delarna av bron är bristfällig. Då den 
ursprungliga Nybron byggdes anlades den i riktning till Magasinsgatan. Genom 
utvecklingen av Cityringen har Nybron fått fel riktning i förhållande till 
anslutande gator. Genom att ändra brons riktning mot Yxhammarsgatan 
förbättras framkomligheten på Cityringen. Projektet omfattar bland annat att 
ersätta befintlig bro med en ny, kajmurar ska byggas mot Viskan och 
strandskoningar anläggas mot Tore G Wärenstams plats samt Nybroparken.  
 
I en första etapp av projektet färdigställdes gång- och cykelvägen längs 
Stationsgatan samt Robert Nilssons plats utanför Borås Kongress. Upphandling 
av de återstående delarna av projektet har nu genomförts. Tidigare beslutad 
totalbudget för projektet uppgår till 80,0 mnkr. Efter upphandlingen av etapp 2 
bedöms nu att projektets totalbudget behöver utökas till 107 mnkr. Av dessa 
har redan 22 mnkr upparbetats avseende etapp 1 GC-väg stationsgatan och 
Robert Nilssons plats samt utredning och projektering. Återstående 
utgifter/kostnader åren 2024-2026 beräknas till 85,0 mnkr. 
Arbetet med ombyggnationen av Nybron planeras att startas under våren 2024 
samt pågå under två år. Kostnader som är nödvändiga för projektet men som 

35



inte skapar ett bestående värde får inte aktiveras som investering utan belastar 
driftbudgeten. Det handlar i detta projekt om rivning, sanering, arkeologi och 
tillfälliga ledningsomläggningar beräknat till totalt 14,0 mnkr. 
 

Beslutsunderlag 
1. Tekniska nämndens framställan 
 
Yrkanden 
Stefan Lindborg (V) yrkar att en ombyggnation av Nybron enligt förslaget 
skulle kunna påverka och låsa utredningen av framtidens kollektivtrafik på ett 
sätt som vi inte finner tillfredställande. Vi anser att det inte är tillräckligt utrett 
hur trafiken i området skulle påverkas vid en flytt av Norrbyleden till 
Magasinsgatan. Strukturskissen för det aktuella området är framtagen bland 
annat för att motverka barriäreffekterna av den kommande 
järnvägssträckningen och vi finner det inte osannolikt att trafikflödena över 
Viskan skulle förändras.Vi ställer oss frågande till om de bärighetsproblem som 
har rapporterats för gång- och cykeltrafiken verkligen motiverar en investering 
på 107 miljoner. Kommunfullmäktige behöver mer information om 
investeringens utformning, gestaltning och innehåll. 
Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att återremittera ärendet för att kompletteras med ovanstående information, se 
bilaga. 
 
Magnus Sjödahl (KD) och Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Stefan Lindborgs 
(V) yrkande. 
 
Håkan Torstensson (C), Helena Ruderfors (C) och Annette Carlson (M) yrkar 
bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Björn Qvarnström (SD) yrkar att sammanträdet ajourneras i 10 minuter. 
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om sammanträdet ska 
ajourneras respektive avslag och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 
 
Beslut 
Sammanträdet ajourneras mellan 21:08-21:20.  
  
Propositionsordning  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
och dels till om ärendet ska återremitteras och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. Votering begärs.  
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Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill att ärendet 
ska avgöras idag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet ”  
 
Omröstningsresultat 
 Se voteringslista nr 4.  
 
 
Kommunallagen kap. 5 § 50  
Ett ärende ska återremitteras, om det begärs minst av en tredjedel av de 
närvarande ledamöterna. Enkel majoritet krävs dock om ärende tidigare 
återremitteras på begäran av en majoritet. Motiveringen till ett beslut om 
återremiss ska bestämmas av de ledamöter som begärt återremittering. 
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§ 90 Dnr KS 2024-002612.6.4.0 

Nyförhyrning mötesplats Kristineberg  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 68, B 2261) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Nyförhyrning för mötesplats Kristineberg med ett hyresavtal för en yta på 1 
124 kvm, årshyra: 2 680 740 kronor samt en avtalstid på 12,5 år. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-05-13 § 168 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Nyförhyrning för mötesplats Kristineberg med ett hyresavtal för en yta på 1 
124 kvm, årshyra: 2 680 740 kronor samt en avtalstid på 12,5 år. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Gisseberget 1, Kristinegränd 3 (Centrumhuset Kristineberg) fick ny 
ägare 10 juni år 2021. Ny ägare till Gisseberget 1 är Sjuhärad Utveckling AB 
som ägs till 50 procent av AF Förvaltning AB och till 50 procent av 
Gisseberget Partners AB. Borås stad har antagit en ny detaljplan för fastigheten 
med syfte att förtäta och omvandla det befintliga Kristenberg centrum till 
flerbostadshus med centrumfunktioner. Med anledning av detta avser 
fastighetsägaren att riva befintlig byggnad och ersätta denna med ett nytt 
bostadskvarter inklusive verksamhetslokaler. Det har i Borås Stad funnits en 
ambition att de verksamheter som tidigare bedrev verksamhet i lokalerna skall 
göra så även då den nya byggnaden är på plats. De verksamheter som avses är 
öppen förskola, bibliotek, mötesplats och öppen ungdomsverksamhet. De nya 
lokalernas yta är 1 124 kvadratmeter och ytan på befintliga lokaler enligt tidigare 
hyresavtal är 1 957 kvadratmeter. Fastighetsägarens ambition är att lokalerna 
som avses skall vara inflyttningsklara sommaren år 2027. Fastighetsägarens 
önskan är att teckna hyresavtal för perioden 2027-06-01 till 2039-12-31 

Beslutsunderlag 
1. Karta 
2. Illustrationsbilder fasad 
3. Framställan 
4. Summering av hyresavtal 
5. Ritningar 
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§ 91 Dnr KS 2023-006331.1.1.1 

Svar på motion av Stefan Lindborg (V): Redovisa 
effektiviseringar i samband med förslag om nya taxor  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 69, B 2293) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Att bifalla motionen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-03-18 § 102 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Att bifalla motionen. 

Sammanfattning av ärendet 
Stefan Lindborg (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2023-08-24 
lämnat in förslaget att Borås Energi och Miljö AB ska uppdras att i samband 
med att man tillskriver Kommunstyrelsen om taxeförändringar också ska 
redovisa vilka effektiviseringar som har genomförts sedan föregående 
taxejustering. 
 
Motionen har skickats på remiss till Borås Energi och Miljö AB. 
Borås Energi och Miljö AB avstyrker remissen. Borås Energi och Miljö ABs 
styrelse arbetar ständigt med effektiviseringar. Att införa ytterligare 
rapporteringssteg till Kommunfullmäktige finner bolagets styrelse som onödigt 
och inte tillitsfullt. 
 
Kommunstyrelsen gör en annan bedömning än bolaget och ser inte att det 
behöver innebära ett ytterligare rapporteringssteg. Kommunstyrelsen ser att 
informationen om effektiviseringar ska ingå i de ärenden som tillskrivs 
Kommunfullmäktige årligen gällande återvinnings- respektive VA-taxan. 
Kommunstyrelsen menar inte att det är brist på tillit som är orsaken till 
redovisningen utan att det handlar om transparens gentemot medborgare. 

Beslutsunderlag 
1. Motion från Stefan Lindborg (V): Redovisa effektiviseringar i samband med 
förslag  om nya taxor, 2023-08-22 
2. Remissvar Borås Energi och Miljö AB 
 
Yrkanden 
Andreas Exner (SD), Annette Carlson (M) och Stefan Lindborg (V) yrkar bifall 
till Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 92 Dnr KS 2023-008221.1.1.1 

Svar på motion av Maria Lindgren (SD) och Ann-
Charlotte Blomqvist (SD): ”Ta ställning mot 
normalisering av förtryck”  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2024 nr 70, B 2297) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 38 röster mot 21, 14 avstår: 
Att avslå motionen. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Hans Gustafsson (KD), Gunilla Christoffersson 
(KD), Helena Ishizaki (KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), 
Jonathan Tellbe (KD), Lisa Berglund (KD Annette Nordström (M), Jonas 
Garmarp (M), Mattias Karlsson (M), Georg Guldstrand (M), Birgitta Bergman 
(M), Anna Christensen (M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Marie Fridén (M), Cecilie 
Tenfjord-Toftby (M), Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Hasse Ikävalko 
(M), Marcus Robertson (M) och Björn-Ola Kronander (M) till förmån för sitt 
alternativa förslag.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-04-15 § 114 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att avslå motionen. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M) till 
förmån för sitt yrkande att avslå motionen. 
 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) 
till förmån för sitt yrkande att avslå motionen.  
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande att bifalla motionen.  

Sammanfattning av ärendet 
Marie Lindgren (SD) och Ann-Charlotte Blomqvist (SD) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 november 2023 lämnat in förslaget 
att Borås Stad, som ett steg i rätt riktning för en mer jämställd stad, upphör att 
använda foton och bilder på kvinnor införda hijab och chador. 
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Kommunstyrelsen menar att arbetet mot förtryck är oerhört viktigt och bör 
bedrivas varje dag, av varje medarbetare och i hela Borås Stads verksamhet, 
men att förbjuda vissa motiv i vår kommunikation är inte vägen att gå. 
 Kommunstyrelsen föreslår därför att Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Beslutsunderlag 
1. Motion av Maria Lindgren (SD) och Ann-Charlotte Blomqvist (SD): Ta 
ställning mot normalisering av förtryck. 
 
Yrkanden 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att avslå motionen, se 
bilaga.  
 
Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Andreas Exner (SD), Björn Qvarnström (SD), 
Annika Pehrsson (SD) och Thomas Brandberg (SD)  yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen.  
 
Maria Hyllstam (MP), Sofia Bryngelsson (V) och Anne-Marie Ekström (L) yrkar 
bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
dels till Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs.  
 
Ordföranden utser Kommunstyrelsens förslag som huvudförslag i 
huvudomröstning. 
 
För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
dels till Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs.  
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande röstar ja, den det ej 
vill röstar nej; vinner nej har Kommunfullmäktige beslutat att 
Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen är motförslag i 
huvudomröstning”. 
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Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar med 21 röster mot 14, 38 avstår: Annette Carlson 
(M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande är motförslag i huvudomröstning.  

Omröstningsresultat  
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 5. 
 
Reservation 
Mot reserverar sig Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Martin 
Sörbom (SD), Käthy Johansson (SD), Tomas Brandberg (SD), Leif Häggblom 
(SD), Lars-Erik Johansson (SD), Crister Spets (SD), Annika Pehrsson (SD), 
Sebastian Hjalmarsson (SD), Kristian Silbvers (SD), Maria Lindgren (SD), 
Björn Qvarnström (SD) och Niklas Hallberg (SD) till förmån för reservationen 
i Kommunstyrelsen. 
 
Huvudomröstning  
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande”  
 
Omröstningsresultat  
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 6. 
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§ 93 Dnr KS 2023-009011.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M), Martin Nilsson 
(M) och Mattias Karlsson (M): Nu är det dags - inför 
tjänsteskrivelser!  

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Att anse motionen är besvarad. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar Annette Nordström (M), Jonas Garmarp (M), Mattias 
Karlsson (M), Georg Guldstrand (M), Birgitta Bergman (M), Anna Christensen 
(M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Marie Fridén (M), Cecilie Tenfjord-Toftby (M), 
Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Hasse Ikävalko (M), Marcus 
Robertson (M) och Björn-Ola Kronander (M) till förmån för reservationen i 
Kommunstyrelsen. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), 
Martin Sörbom (SD), Käthy Johansson (SD), Tomas Brandberg (SD), Leif 
Häggblom (SD), Lars-Erik Johansson (SD), Crister Spets (SD), Annika 
Pehrsson (SD), Sebastian Hjalmarsson (SD), Kristian Silbvers (SD), Maria 
Lindgren (SD), Björn Qvarnström (SD) och Niklas Hallberg (SD) mot beslutet.  

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-18 § 95 

Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att anse motionen är besvarad.  

Reservationer 

Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M) och Hasse Ikävalko (M) till 
förmån för sitt yrkande att bifalla motionen. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Mattias Karlsson (M) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-21 lämnat in förslaget att 
tjänsteskrivelser införs för Kommunstyrelsen och alla nämnder i Borås Stad. 

I motionen beskrivs det att Stadsrevisionen genomförde en granskning av 
Kommunstyrelsens ärendeberedning och ansåg att Kommunstyrelsen behövde 
säkerställa att beredningsunderlagen är sakliga, opartiska, baserade på 

43



professionell sakkunskap och omfattar en allsidig belysning av de aktuella 
områdena. Stadsrevisionen bedömde att införande av tjänsteskrivelser var 
nödvändigt för att säkerställa en ärendeberedningsprocess som lever upp till 
lagstiftningens intentioner. 

Kommunstyrelsen har avgett svar till Stadsrevisionen. I svaret ifrågasätts en del 
av Stadsrevisionens slutsatser och relevansen av vissa åberopade 
förarbetsuttalanden. Stadsrevisionen har inte bemött den kritik som 
Kommunstyrelsen framförde i sitt svar. 

Det finns för- och nackdelar med olika systemen för ärendeberedning men det 
kan konstateras att ärendeberedningen är av väsentlig betydelse för politikens 
beslutsfattande, oavsett vilket system som väljs. Eftersom ärendeberedningen 
har sådan betydelse, är det också av vikt att systemet är robust och stabilt över 
tid. Det är, ur ett effektivitetsperspektiv, olyckligt att byta 
ärendeberedningssystem efter varje mandatperiod, beroende på valresultat 

Eftersom det är av vikt att ärendeberedningen är stabil över tid, bör eventuella 
förändringar ske inför en ny mandatperiod och då innefattas i de politiska 
överläggningar, som allmänt brukar förekomma mellan samtliga partier. 
Motionen får, med dessa överväganden, anses besvarad. 

Motionen har inte skickats på remiss. 

Beslutsunderlag 
1. Motion av Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Mattias Karlsson 
(M): Nu är det dags – inför tjänsteskrivelser! 

 

Yrkanden 
Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Andreas Exner (SD) och Mattias 
Karlsson (M) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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